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Targi ITB to Międzynarodowa Giełda Turystyczna organizowana w 
Berlinie. Około 11 tysięcy wystawców, którzy prezentowali się na  

2160.000 m , w kilkunastu halach oraz prawie 200 tysięcy 
odwiedzających to liczby tylko pokrótce opisujące berlińskie targi.

Żędowicka szkoła jest enklawą kultywowania gwary i tradycji 
śląskich. Już po raz jedenasty odbywał się w Zespole Szkolno 
Gimnazjalnym Gminny Konkurs Gwary Śląskiej „Śląskie Beranie”.

Każda organizacja to przede wszystkim ludzie. Członkinie 
Stowarzyszenia Kobiet Żędowickich aktywnie działają na rzecz 
swojej lokalnej społeczności, pielęgnując tradycję, kulturę, dbając o 
rozwój lokalny...



Sesja Rady Miejskiej 
17 marca br.  odbyła się XVI sesja Rady 

Miejskiej.  Program sesji obejmował między innymi 
temat sportu, turystyki i rekreacji w gminie oraz 
funkcjonowanie oświaty w gminie. Na temat 
działalności sportowej i turystycznej  wypowiadali 
się zaproszeni goście – Sabina Sworeń, która 
reprezentowała Klub Karate NIDAN, Alfred Feliks – 
Prezes Oddziału Zakładowego PTTK „Huta 
Andrzej” Zawadzkie, Stefan Zych – Wiceprezes 
Klubu STAL. Natomiast temat dotyczący 
funkcjonowania oświaty w gminie Zawadzkie został 
przedstawiony zebranym w formie   prezentacji 
multimedialnej. W związku z wątpliwościami 
dotyczącymi sfinansowania wzrostu płac dla 
nauczycieli  Marek Kaczanowski kierownik referatu 
oświaty i wychowania wyjaśnił, iż nie zmieniły się 
pierwotne wytyczne dla 
w z r o s t u  p ł a c .  W  
zakładanym  kształcie 
zostały one przyjęte w 
o b o w i ą z u j ą c y m  
r o z p o r z ą d z e n i u  
Ministerstwa Edukacji 
Narodowej. W związku z 
powyższym kwoty na 
p o d w y ż k i  z o s t a ł y  
o m ó w i o n e  p r z y  
p r z y j m o w a n i u  
regulaminów płacowych 
d l a  n a u c z y c i e l i  
obowiązujących w 2008 r. 
Dodatkowym aspektem 
sprawy jest  fakt ,  iż             
g m i n a  w w y n i k u  
przeprowadzonej korekty 
przez ministerstwo uzyskała mniej niż zakładano 
subwencji oświatowej na 2008 r., dlatego 
konieczne było zrobienie przesunięć w budżecie 
gminy tak, aby zabezpieczyć środki na oświatę. 
Podjęto również uchwałę w sprawie zmiany 
budżetu gminy, gdzie jednym z załączników jest 
Wieloletni Plan Inwestycyjny Gminy Zawadzkie. I 
tak planuje się utworzenie Regionalnego Centrum 
Turystycznego w Gminie Zawadzkie,  w tym remont 
i przebudowa byłego budynku kinoteatru na 
budynek Centrum Informacji Turystycznej oraz 
modernizacja stawu hutniczego jako miejsca 
rekreacji wodnej, budowa przystani kajakowych 
wraz z odtworzeniem i rozbudową ścieżek 
rowerowych (zadanie to realizowane będzie przy 
pomocy środków z Regionalnego Programu 
Operacyjnego). Następnym długoterminowym 
zadaniem jest utworzenie Zespołu Edukacyjno-
Sportowego w Zawadzkiem – rozbudowa zespołu 
istniejących obiektów szkoły podstawowej. 
Zaplanowano również przebudowę części 
pomieszczeń lekcyjnych szkoły podstawowej w 
Żędowicach na pomieszczenia  przedszkolne, 
przebudowę części pomieszczeń lekcyjnych szkoły 
podstawowej w Kielczy na pomieszczenia 
przedszkolne, budowę budynku mieszkalnego z 
lokalami socjalnymi w Zawadzkiem, budowę drogi 
oraz sieci wodno-kanalizacyjno-deszczowej w 
strefie aktywności gospodarczej, modernizację 
placów zabaw oraz skateparku, budowę drogi ul. 
Świerkle w Zawadzkiem, budowę kanalizacji, 
zakup sprzętu i urządzeń dla ochotniczych straży 
pożarnych, termomodernizację placówek 
oświatowych w Kielczy i Żędowicach, zakup 
samochodu strażackiego, budowę kompleksu 
sportowego w Zawadzkiem. Realizację wszystkich 
tych zadań zaplanowano na lata 2008 – 2013, przy 
udziale środków pozabudżetowych. Radni przyjęli 
również sprawozdania z wykonania Gminnego 
P r o g r a m u  R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w  
Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii. Środki z budżetu gminy przeznaczone 
na programy pochodzą z opłat za zezwolenia na 
sprzedaż napojów alkoholowych. Przede 
wszystkim środki te przeznaczone były na: 
zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i 
rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu 
i narkotyków, udzielanie rodzinom, w których 
występują problemy alkoholowe pomocy 
psychospołecznej i prawnej, a w szczególności 
ochrony przed przemocą w rodzinie, prowadzenie 
profilaktycznej działalności informacyjnej i 
edukacyjnej, w szczególności dla dzieci i młodzieży 
oraz kontrolę przestrzegania zasad obrotu 

napojami alkoholowymi, wspomaganie 
działalności instytucji, stowarzyszeń i osób 
fizycznych, służącej rozwiązywaniu problemów 
alkoholowych. Na sesji podjęta została również 
uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji 
projektu pod nazwą „Promocja walorów 
turystycznych regionu Hranicko i Doliny Małej 
Panwi” w ramach Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska – 
Rzeczpospolita Polska na okres 2007 – 2013.
Program Operacyjny Współpracy Transgranicznej 
Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007- 
2013 został przygotowany zgodnie z Decyzją 
Komisji z dnia 31 października 2006 r. określającą 
wykaz regionów i obszarów kwalifikujących się w 
latach 2007–2013 do finansowania ze środków 

E u r o p e j s k i e g o  
Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w 
ramach współpracy 
transgranicznej i 
t r a n s n a r o d o w e j  
będących częściami 
składowymi celu 
„ E u r o p e j s k a  
w s p ó ł p r a c a  
tery tor ia lna” .  W 
ramach partnerstwa 
z a d a n i a  o r a z  
odpowiedzialność 
za przygotowanie, 
r e a l i z a c j ę ,  
f i n a n s o w a n i e  i  
kontrolę działań 
projektu są jasno 

zdefiniowane i przydzielone poszczególnym 
partnerom. Do podstawowych atrybutów 
partnerstwa należą: wspólne przygotowanie 
projektu i wniosku, zawarcie wspólnego 
porozumienia o partnerstwie podpisanego przez 
wszystkich uczestników. Przykłady działań w 
ramach tego projektu to: odnowa i ochrona 
bogactwa kulturowego, wspieranie inicjowania 
imprez kulturalnych, rozwój tradycji lokalnych, 
kulturalnych i ich wykorzystanie w turystyce, 
promocja walorów przyrodniczych obszaru, w tym 
terenów należących do europejskiej sieci NATURA 
2000 znajdujących się na pograniczu, budowa, 
rozbudowa i modernizacja infrastruktury 
turystycznej oraz poprawa wyposażenia 
rekreacyjno-edukacyjnego, zapewnienie właściwej 
infrastruktury technicznej, w tym modernizacja 
budynków służących świadczeniu usług w 
dziedzinie turystyki, rozwój punktów i miejsc 
informacji turystycznej, tworzenie i rozwój 
zintegrowanych i interaktywnych baz danych 
p l a c ó w e k  i  
a t r a k c j i  
turystycznych, 
w s p ó ł p r a c a  
o r g a n i z a c j i  
t u r ys t ycznych  
oraz  wspó lne  
d z i a ł a n i a  
p r o m o c y j n e  i  
marke t ingowe 
wspomagające 
z w i ę k s z e n i e  
liczby turystów w 
regionie z rynków 
r o d z i m y c h  i  
zagranicznych, 
w s p i e r a n i e  i  
p r o m o w a n i e  
n o w y c h  
p r o d u k t ó w  
turystycznych, 
promocja tradycyjnych produktów i usług. W 
budżecie gminy Zawadzkie zabezpieczono na ten 
program kwotę w wysokości 30 tys. zł. Na sesji 
obecni byl i  również radni powiatowi – 
Przewodniczący Rady Powiatu Henryk Bartoszek,  
Jan Cieślik oraz Kazimierz Kubal. Radni powiatowi 
stanowczo opowiedzieli się przeciwko budowie 
gimnazjum w Zawadzkiem, argumentując to 
możliwością utworzenia gimnazjum przy liceum 
bądź technikum, przez co zapobiegłoby się 
ewentualnej likwidacji jednej ze szkół średnich w 
Zawadzkiem. Na sesji mówiono również o 

sprzedaży budynku szpitala w Zawadzkiem. 
Burmistrz wyjaśnił, że kilkakrotnie zwracał się do 
Starosty Strzeleckiego z pismami o zamierzeniach 
gminy dotyczących sprzedaży tego  budynku. 
Gmina w pismach tych zapewniła, że zobowiązuje 
się do wprowadzenia w treści umowy sprzedaży 
zapisów obligujących nabywcę do prowadzenia 
działalności w zakresie świadczenia usług 
medycznych na części tej nieruchomości, a środki 
pozyskane ze sprzedaży nieruchomości zostaną 
przeznaczone na adaptację pomieszczeń budynku 
OPS z przeznaczeniem na stację pogotowia 
ratunkowego oraz usługi opiekuńcze świadczone 
przez OPS w Zawadzkiem.  Radni gminni byli 
zawiedzeni, że wniosku w tej sprawie nie poparli 
radni powiatowi. Radny Stanisław Czerner, 
Stanisław Kiełek, Józef Romberg w swoich 
wystąpieniach podkreślali konieczność wspierania 
miejscowych inicjatyw przez radnych powiatowych.   
Radni powiatowi zwrócili się z prośbą do Burmistrza 
i radnych gminnych o organizowanie cyklicznych 
spotkań w sprawach ważnych dla gminy. Burmistrz 
poinformował zebranych, że w dniu 13 marca br. 
odbyło się spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Bogdanem Poliwodą. Z uzyskanych informacji 
wynika, że budowa ronda w Zawadzkiem 
planowana jest w 2009 r., modernizacja chodnika 
od ulicy Polnej w kierunku cmentarza może być 
realizowana wyłącznie przy udziale gminy – 50% 
gmina i 50% województwo, a  nawierzchnia zakrętu 
w Żędowicach zostanie poprawiona (stojąca woda 
w czasie opadów) w ramach gwarancji. Burmistrz 
zrelacjonował radnym również przebieg wizyty w 
Ministerstwie Skarbu Państwa w Warszawie, gdzie 
się udał wraz z radnymi Józefem Rombergiem oraz 
Henrykiem Gurazdowskim. Spotkanie dotyczyło 
konieczności prywatyzacji Walcowni Rur „Andrzej”. 
Z samorządowcami spotkał się Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Skarbu Państwa Zdzisław Gawlik. 
Na zakończenie sesji przegłosowano wnioski, które 
wpłynęły do Komisji Uchwał i Wniosków: radnego 
Joachima Szulca: wyjaśnić prawne konsekwencje 
nieprzestrzegania przez firmę REMONDIS zasad 
dotyczących stawek za wywóz śmieci podjętych na 
mocy odpowiedniej uchwały Rady Miejskiej (12 
głosów „za”); należy dostarczać materiały sesyjne 
również placówkom, których te materiały dotyczą 
(12 głosów „za”); wyjaśnić zasady finansowania 
budowy boisk w ramach programu „Orlik 2012” (12 
głosów „za”);  Komisji Samorządności i Porządku 
Publicznego: na następną sesję Rady Miejskiej 
przedstawić planowaną docelowo strukturę 
organizacyjną oświaty w Gminie Zawadzkie, 
sposób  zarządzania oświatą (jednostkami 
organizacyjnymi), zakładane cele i efekty oraz 
terminy wdrożenia  (10 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący się, 1 
g ł o s  „ p r z e c i w ” ) ;  
r a d n e g o  H e n r y k a  
Gurazdowskiego – 
wniosek o wystąpienie 
Gminy Zawadzkie ze 
Związku Gmin Śląska 
Opolskiego; radnego 
Józefa Romberga:  
wniosek o rozpoznanie 
i  przeprowadzenie 
rozmów z właścicielem 
sk lepu  De l i ka tesy            
o r a z  o s o b a m i  
p r o w a d z ą c y m i  
działalność handlową 
n a  o b e c n y m  
t a r g o w i s k u  w  
Zawadzkiem w kwestii 
możliwości utworzenia 
hali targowej na piętrze 

sklepu Delikatesy Centrum (11 głosów  „za”, 1 głos 
„wstrzymujący się”) oraz wniosek do Burmistrza o 
podjęcie działań w kierunku możliwości rejestracji 
mieszkańców segregujących śmieci  (11 głosów  
„za”, 1 głos „wstrzymujący się”.
Następna sesja odbędzie się 28 kwietnia 2008 r., a 
tematyka to: przyjęcie sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2007 r., podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia bądź nieudzielania absolutorium 
Burmistrzowi oraz przyjęcie informacji na temat 
gospodarki mieszkaniowej w gminie. 



Segregacja śmieci

Harmonogram  selektywnej zbiórki odpadów  komunalnych w miesiącu kwietniu

zbiórka odpadów termin

Zbiórka segregowanych i gromadzonych selektywnie 
(makulatura, szkło białe i kolorowe, tworzywa szt.) w 
workach dostarczanych bezpośrednio na posesje  w 
zabudowie jednorodzinnej

niebezpiecznych „mobilny kontener”

wielkogabarytowych

21 kwietnia

9 kwietnia – Zawadzkie, parking przed Urzędem
10 kwietni – Żędowice, Rynek
11 kwietnia – Kielcza, parking przy OSP

30 kwietnia
Przedmioty należy wystawić przed posesję do 
godz. 8.00

Od kilku lat piszemy o utrzymaniu czystości, 
segregacji śmieci, nie tylko w obrębie własnej posesji, 
ale na terenie naszej gminy. Nikt z właścicieli nie 
pozwala sobie na zaśmiecanie swoich posesji, no bo 
jakby to wyglądało, co powiedziałby sąsiad, ale 

Zawadzkie ul. Lubliniecka
(obok Walcowni Rur)
tel. 077/461 65 17
tel. kom. 603 873 186
               691 683 383

wyrzucić już śmieci w miejscach niedozwolonych 
to nie problem. Uczymy nasze dzieci dbania o 
środowisko, a otaczający nas obraz pokazuje 
zupełnie coś innego. Przykładem może być ostatnio 
wyrzucona znaczna ilość potłuczonego szkła oraz 

zużytych tubek po silikonie w Kielczy przy 
cmentarzu. Ktoś zrobił remont, ale już ciężko było mu 
wyrzucić wykorzystany materiał do kontenerów 
przeznaczonych do segregacji śmieci. 



mikroorganizmy, ale także wyjaławia glebę. Łąka czy 
pastwisko po wypaleniu się zazielenią, ale będą 
bezwartościowe. O to, aby nasiona chwastów nie 
rozsiewały się, należy dbać na przestrzeni całego 
roku. Chwasty na miedzach, wśród pól uprawnych, w 
r o w a c h ,  n a d  c i e k a m i  w o d n y m i  n a l e ż y  
systematycznie kosić.  Wypalanie,  nawet 
jednorazowe, obniża wartość plonów o 5 – 8%. 
Naukowcy twierdzą, że po takim pseudo-
użyźniającym zabiegu ziemia potrzebuje kilku lat, by 
dawać tak ie p lony,  jak przed pożarem. 
Wypalanie traw, czy słomy często są przyczyną 
powstawania groźnych pożarów: zabudowań 
wiejskich, lasów, stert, stogów i otwartych składowisk 
płodów rolnych, maszyn rolniczych. W pożarach tych 
giną ludzie i zwierzęta. Wypalanie traw oprócz tego, 
że jest niebezpieczne, jest też niedozwolone. 
Stanowią o tym różnorodne zapisy prawne. Kodeks 
Dobrej Praktyki Rolniczej w rozdziale E "Ochrona 
powietrza" pkt 9 mówi, że: zabronione jest wypalanie 
roślinności na łąkach i pastwiskach, nieużytkach oraz 
rowach i na pasach przydrożnych, jak również 
wypalanie ścierni i słomy oraz łętów ziemniaczanych. 
W art. 45 ustawy z dnia 16 października 1991 r. o 
ochronie przyrody. (Dz. U. z 2001 r. Nr 99, poz. 1079 z 
późn. zm.) postanowiono: "zabrania się wypalania 
roślinności na łąkach, pastwiskach, nieużytkach, 
rowach, pasach przydrożnych, szlakach kolejowych 
lub w strefie oczeretów i trzcin". Wypalania traw 
zabrania także art. 30 ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 28 
września 1991 r. o lasach (Dz. U. z 2000 r. Nr 56, poz. 
679 z późn. zm.): "w lasach oraz na terenach 
śródleśnych, jak również w odległości do 100 m od 
granicy lasu, zabrania się działań i czynności 
mogących wywołać niebezpieczeństwo, a w 
szczególności: rozniecenia poza miejscami 
wyznaczonymi do tego celu, korzystania z otwartego 
płomienia, wypalania wierzchniej warstwy gleby i 
pozostałości roślinnych”.

Wypalanie traw i zarośli jest prawnie zabronione! 
Jest to jeden z najbardziej brutalnych sposobów 
niszczenia środowiska. Wbrew pozorom, wypalanie 
nie daje żadnych korzyści, a wręcz przeciwnie - 
przynosi jedynie szkody dla przyrody, jak i dla 
samego człowieka.
Wypalanie to jedna z istotnych przyczyn zatruwania 
atmosfery poprzez "wyrzucanie" do niej dziesiątków 
ton tlenku węgla oraz innych niebezpiecznych 
związków chemicznych, a stan atmosfery ma 
bezpośredni wpływ na kondycję zdrowotną 
społeczeństwa.
Dym pochodzący z wypalania jest bardzo 
niebezpieczny nie tylko z powodu zatruwania 
atmosfery. Wypalanie traw nierzadko utrudnia 
również poruszanie się po drogach kierowcom. Gęsty 
dym ścielący się na drogach ogranicza widoczność, 
w wyniku czego, podobnie jak we mgle, dochodzi do 
wielu wypadków i kolizji. Wypalanie traw niszczy 
także wszystkie znajdujące sie w jego zasięgu 
zwierzęta, nie tylko szkodniki. Giną organizmy 
glebowe, owady zapylające kwiaty, drobne 
kręgowce, pisklęta wcześnie zakładających gniazda 
ptaków. Zdarza się, że w pożodze tracą życie 
zwierzęta chronione, czy domowe. Przy wypalaniu 
giną miedzy innymi mrówki. Jedna ich kolonia może 
zniszczyć do 4 milionów szkodliwych owadów 
rocznie. Mrówki zjadając resztki roślinne i zwierzęce 
ułatwiają rozkład masy organicznej oraz wzbogacają 
warstwę próchnicy. Podobnymi sprzymierzeńcami w 
walce ze szkodnikami są biedronki, zjadające 
mszyce. Ogień uśmierca też wiele pożytecznych 
zwierząt bezkręgowych, takich jak dżdżownice 
mające pozytywny wpływ na strukturę gleby. W 
naszej świadomości zalągł się mit, że wypalanie traw 
i słomy poprawia jakość gleby, jest swoistym 
rodzajem jej nawożenia i użyźniania. Rolnicy nadal 
sądzą, że ogień to "najtańszy herbicyd" do 
zwalczania chwastów. Okazuje się jednak, że ogień 
nie tylko zabija żyjące w trawie zwierzęta i 

Nie wypalaj traw Zebrania sprawozdawcze w OSP
23 lutego odbyło się walne 

zebranie sprawozdawcze w 
jednostce Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Zawadzkiem.   
Podczas zebrania  zgłoszono i 
przyjęto wnioski takie jak zakup 
nowego samochodu bojowego 
i kanistrów na paliwo, remont 
bunkra paliwowego i remizy 
OSP w Zawadzkiem, zakup 
p i l a r k i  spa l i nowe j  o raz  

aparatów tlenowych i zapasu butli, sprzedaży 
wysłużonego samochodu pożarniczego Star 26 i 
zamontowanie progu zwalniającego w pobliżu 
jednostki OSP w Zawadzkiem. Poruszono również 
kwestię podwyżki dla gospodarza obiektu, oraz 
konieczność informowania członków OSP o 
zebraniach zarządu. Na zebraniu przyjęto uchwałę 
planu działalności i planu finansowego na 2008. 
Spośród uprawnionych do głosowania 28 członków 
obecnych było 21. Rezygnację z funkcji Naczelnika 
OSP złożył Mariusz Smieszkoł oraz sekretarz Piotr 
Gawinkowski. 
Nowym naczelnikiem został Sebastian Karliński, 
natomiast nowym sekretarzem został Marcin Hertel. 
OSP Zawadzkie posiada obecnie 41 członków. 
Jednostka w 2007 r. uczestniczyła 96 razy w akcjach 
ratowniczo – gaśniczych.

9 kwietnia br. odbyło się spotkanie sprawozdawcze w 
jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Żędowicach. Otwarcia zebrania dokonał prezes 
Paweł Prochota. W trakcie zebrania przyjęto 
następujące wnioski :  za łożenie systemu 
alarmowania poprzez SMS, zakup torby ratowniczej, 
butów i umundurowania bojowego. Na zebraniu 
spośród uprawnionych do głosowania 40 członków 
obecnych było 29. Jednostka ta liczy obecnie 43 
członków.   

Burmistrz odpowiada !!!
Wielu z naszych mieszkańców 
zwraca się do naszej redakcji z 
p y t a n i a m i  d o t y c z ą c y m i  
funkcjonowania Urzędu Miejskiego, 
planami oraz zamierzeniami władz 
miasta.  
P o p r o s i l i ś m y  B u r m i s t r z a  
Z a w a d z k i e g o  M a r i u s z a  
S t a c h o w s k i e g o                                 
o ustosunkowanie się do pytań 
najczęściej zgłaszanych przez 
obywateli.

Ilu pracowników zatrudnionych jest w urzędzie i jakie 
ponoszone są koszty na administrację?
Obecnie pracuje w dziewięciu referatach 46 osób, a 
budżet przeznaczony na administrację w roku bieżącym 
wynosi 187 550 zł na zadania zlecone i 1 950 689 zł na 
zadania własne.Nie myślę, opisywać procedur 
administracyjnych, ani przedstawiać personaliów  oraz 
poszczególnych pracowników, ponieważ na pewno ich 
Państwo znacie ale chciałbym raczej przybliżyć 
mieszkańcom gminy Zawadzkie sens podejmowanych 
działań przez lokalny samorząd. 

W kampanii przedwyborczej padło wiele obietnic i 
zapewnień, a co z ich realizacją?
Od początku kadencji 2006-2010 rozpocząłem starania, 
aby przyspieszyć rozwój naszej gminy. Można w tym 
miejscu zadać kolejne pytanie -  gdzie widać efekty owych 
starań? Efekty będą widoczne wtedy, kiedy otrzymamy 
przyznane już środki zewnętrzne, kiedy w gminie ulokuje 
się pierwszy inwestor. Myślę, że każdy mieszkaniec naszej 
gminy zdaje sobie sprawę z ogromu pracy jaką należy 
włożyć aby uporządkować wszystkie sfery naszego życia, 
a to wymaga czasu.

Doszły do nas słuchy, iż na terenie naszej gminy ma 
powstać Strefa Aktywności Gospodarczej?
Jak Państwo wiecie, gmina nasza jest najmniejszą gminą 
w województwie opolskim (ok.0,2% całości województwa), 
do tego 63 % terenu gminy to lasy i tereny zalewowe, a  
więc działalność gospodarcza może być prowadzona tylko 
na terenie WRA oraz na ternie nowo powstałej SAG w 
Zawadzkiem i w Kielczy. Co do terenów należących do 
Walcowni Rur musimy mieć przekonanie, że po 
sprywatyzowaniu teren zostanie przeznaczony pod nowe 
inwestycje, natomiast tereny tzw. Strefy Aktywności 
Gospodarczej należą do osób prywatnych, dlatego 
obecnie ustalamy poszczególnych właścicieli i już 
niebawem rozpoczną się negocjacje cenowe. 
Jednocześnie prowadzę rozmowy z potencjalnymi 
inwestorami oraz przygotowujemy dokumentację w celu 
uzbrojenia w/w terenów. Myślę, że argumenty, takie jak   

bliskość autostrady, usytuowanie gminy na granicy dwóch 
województw oraz kadra zawodowa, która powinna zasilić 
nowo powstające inwestycje spowodują, że tereny 
inwestycyjne w naszej gminie zostaną zauważone.  
  
We wcześniejszych wydaniach Krajobrazów Zawadzkiego 
przedstawiona była wizualizacja rozbudowy budynku 
szkoły podstawowej w Zawadzkiem. Co dalej?
Koncepcja budowy budynku Gimnazjum tj. dobudowa 
skrzydła do obecnej szkoły podstawowej została 
pozytywnie zaopiniowana przez radnych Rady Miejskiej, 
mieszkańców, dyrektorów szkół i  nauczyciel i  
Przygotowywana jest specyfikacja istotnych warunków 
zamówienia do przetargu. Termin ogłoszenia planowany 
jest na dzień 7 kwietnia. Całość zadania zostanie 
podzielona na dwa etapy, tj. budowa skrzydła budynku 
gimnazjum wraz z modernizacją obecnej szkoły 
podstawowej  etap I oraz budowa sali sportowej wraz z 
zapleczem sportowo- rekreacyjnym  etap II.
Koszty wykonawstwa I etapu poznamy w momencie 
wykonania projektu budowy i wtedy to wspólnie z Radą 
Miejską podejmiemy decyzję o sposobie finansowania, 
natomiast etap II przekładamy na lata 2010-2012, gdyż 
Regionalny Program Operacyjny województwa 
opolskiego przewiduje w tym czasie środki na w/w cel. 

A co z placówkami oświatowymi w Żędowicach i Kielczy?
Jeszcze w tym roku zostanie rozpoczęta procedura 
modernizacji szkoły w związku z przeniesieniem 
przedszkola. Planowany koszt to kwota ok. 350 tys. zł . W 
tym roku również zostaną wykonane audyty termo 
modernizacyjne wszystkich szkół w celu określenia 
całkowitych kosztów modernizacyjnych. Myślę, że tego 
typu działania pozwolą zaoszczędzić duże środki 
finansowe na utrzymanie w/w jednostek. 
Modernizacja placówki szkolnej w Żędowicach nastąpi w 
drugim etapie, gdyż do tego czasu, wzorem Kielczy należy 
zlikwidować mieszkania tzw. służbowe. Zarówno 
mieszkańcom Żędowic jak i  Kielczy zostaną 
zaproponowane inne lokale o tym samym standardzie.

Czy w związku ze zmianami jakie mają nastąpić 
planowana jest reorganizacja oświaty?
W ramach reorganizacji oświaty zostanie z dniem                   
1 września br. uruchomiona wspólna księgowość dla 
wszystkich placówek oświatowych naszej gminy, tj: szkół i 
przedszkoli oraz pozyskane środki zewnętrzne przez 
poszczególne placówki (np.: na zajęcia dodatkowe- 
angielski, niemiecki, sportowe, itd) pozwolą znacznie 
obniżyć koszty utrzymania. Tą drogą również chciałbym 
podziękować wszystkim tym, którzy rozumieją potrzebę 
zmian. 

Czy gmina dysponuje terenami inwestycyjnymi?

Dla przypomnienia informuję, że w  naszej gminie od 10 
marca br. obowiązuje Plan Zagospodarowania 
Przestrzennego, który w pewnym sensie ułatwia życie 
mieszkańcom, tj: określając przeznaczeni terenów, 
kierunki rozwoju, np.: mieszkalnictwa oraz wskazuje 
miejsca pod inwestycje. Obecnie pracownicy Urzędu 
Miejskiego przygotowują działki do sprzedaży i tak, pod 
budownictwo jednorodzinne posiadamy około 14 działek 
przy ulicach: Harcerskiej, Paderewskiego oraz Andrzeja , 
działki inwestycyjne to  teren obok dyskoteki „Kosmos”, 
teren byłego PKS-u., teren nad stawem hutniczym oraz 
teren pod mieszkalnictwo i usługi od ul. Stawowej w stronę 
Hali Sportowej.
Już teraz namawiam Państwa do odwiedzania naszej 
strony internetowej  www.zawadzkie.pl/oferty 
inwestycyjne lub szukania ofert na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miejskiego oraz w prasie lokalnej. 

Istotnym problemem dla naszej gminy jest brak mieszkań?
Zgadzam się. Brak polityki czynszowej od wielu lat 
doprowadził do kompletnego zaniedbania substancji 
mieszkaniowej a co za tym idzie większych wydatków na 
remonty z kieszeni podatników. W chwili obecnej trwa 
kontrola wszystkich mieszkań należących do gminy, w 
celu sprawdzenia stanu lokalu, zameldowanych osób, 
metrażu zajmowanego przez lokatorów, itd. 

Czy to rozwiąże problem mieszkaniowy?
Myślę, że w tej kwestii również potrzebny jest czas i 
dlatego  planowany jest zakup kontenerów socjalnych, do 
których przenosić będziemy lokatorów na czas remontu, 
dokonamy weryfikacji metrażu zajmowanego przez 
lokatorów oraz przeanalizujemy wysokość czynszów. 
Jednocześnie przypominam, że w dalszym ciągu 
prowadzimy sprzedaż mieszkań komunalnych na 
podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Zawadzkiem            
Nr IX/64/07  z dnia 25 czerwca 2007 r., która pozwala 
nabyć zajmowane mieszkanie z bonifikatą 90% lub 95% .

Poruszyliśmy tylko kilka ważnych dla gminy problemów, 
czy możemy Pana prosić o kolejny wywiad w następnym 
numerze gazety?
Oczywiście, jestem otwarty na dialog. Faktycznie, to tylko 
niektóre problemy z, którymi my urzędnicy mierzymy się 
na co dzień, dlatego proszę o cierpliwość, zrozumienie 
podejmowanych działań i odrobinę zaufania, gdyż w 
przeciwnym wypadku nasza praca może okazać 
wysiłkiem nie akceptowanym przez społeczeństwo.

Od redakcji:
W następnym numerze „Krajobrazów Zawadzkiego” 
przedstawimy Państwu kolejne zgłaszane przez 
mieszkańców problemy, a Burmistrza poprosimy                     
o zajęcie stanowiska.
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W miejscowym magistracie oraz przy  
kościele św. Rodziny w Zawadzkiem odbyły się 
wielkanocne kiermasze. Zorganizowane 
zostały przez Warsztaty Terapii Zajęciowej przy 
Domu Pomocy Społecznej w Zawadzkiem oraz 
Caritas Parafialny przy kościele św. Rodziny. 
Na kiermaszach można było nabyć piękne, 
barwne, wielkanocne stroiki, pisanki oraz kartki 
świąteczne. Wszystkie ozdoby oprócz tego, że 
swym wyglądem chwytały za serce, co można 
zobaczyć na załączonych fotografiach, zostały 
wykonane ręcznie. Osoby wykonując te 

Wielkanocne kiermasze

ITB Berlin 2008
miała swoje stoisko. Wchodziło ono w skład hali 
polskiej a można było na nim spotkać przedstawicieli 
Opolskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej oraz  
Urzędu Marszałkowskiego, którzy podkreślali jak 
ważna jest dla Regionu Opolskiego i rodzimych firm, 
promocja na rynku niemieckim. Jedną z ciekawostek 
opolskiego stoiska był pokaz kroszonkarstwa. 
Pokazy „na żywo” cieszyły 
s i ę  n a j w i ę k s z y m  
zainteresowaniem wśród 
odwiedzających, a działo 
się dużo. Można było 
pokonać pi łkarski  tor  
przeszkód na stoisku 
promującym EURO 2008, 
zobaczyć pokazy samby na 
hali brazylijskiej czy oddać 
się masażowi stóp na 
stoisku Sri Lanki. Jednak to 
tylko nieliczne z wielu 
atrakcji przygotowanych 
przez organizatorów i 
wystawców. Niestety nie 
sposób było wszystko 
zobaczyć w jeden dzień, 
jednak pomimo krótkiego 
pobytu było to bardzo 
cenne doświadczenie, 
które pozwoliło „podejrzeć” 

Departament 
Kultury, Sportu i 
Turystyki Urzędu 
Marszałkowskiego 
w O p o l u  
z o r g a n i z o w a ł  
j e d n o d n i o w y  
w y j a z d  n a        
T a r g i  I T B  
( In ternat iona le  
Tourismus Börse) 
do Berlina. Wziął 
w  n i m  u d z i a ł  
p r a c o w n i k  
n a s z e g o  
M O K S i R u  
Grzegorz Michali, 
za jmu jący  s ię  
o r g a n i z a c j ą  
turystyki. 
Międzynarodowa 

Giełda Turystyczna, bo tak dokładnie brzmi polska 
nazwa, jest największą imprezą tego typu w Europie. 
Około 11 tysięcy wystawców, którzy prezentowali się 
na 160 000 m2, w kilkunastu halach oraz prawie 200 
tysięcy odwiedzających to liczby tylko pokrótce 
opisujące berlińskie Targi. Można na nich było 
zobaczyć kraje, regiony i przedsiębiorstwa 
turystyczne z całego świata. Opolszczyzna również 

Środowisko naturalne, żywioły i zjawiska, które je 
otaczają zawsze ciekawiły dzieci. Obserwacja 
p r z y r o d y  z a c h ę c a  j e  d o  d o c i e k a ń ,  
eksperymentowania, wielozmysłowego poznawania i 
naukowego poszukiwania. Wykorzystując to 
zainteresowanie, jakie przejawiają i aby bardziej 
pobudzić w przedszkolakach kreatywność oraz 
ciekawość, pedagodzy Publicznego Przedszkola nr 2 

Święto Kropli Wody

Obok obowiązku meldunkowego wynikającego z 
ustawy o ewidencji ludności i dowodach osobistych  
(Dz.U.  z 2006 r.  nr 139, poz. 993 z późn. zm), istnieje 
również wojskowy obowiązek meldunkowy.  Zgodnie 
z  rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 1 czerwca 
2004 roku w sprawie wojskowego obowiązku 
meldunkowego, obowiązku powiadamiania 
wojskowego komendanta  uzupełnień oraz 
uzyskiwania zezwolenia na wyjazd i pobyt za granicą 
(Dz.U. z 2004 roku, nr 140, poz 1480 z późn.zm) 
wojskowy obowiązek meldunkowy  dotyczy m.in.:
– zameldowania się w miejscu pobytu stałego lub 
pobytu czasowego trwającego ponad trzy miesiące,
– zgłoszenia przedłużenia pobytu czasowego 
trwającego ponad 3 miesiące,
– zgłoszenia wyjazdu za granicę na okres dłuższy niż 
3 miesiące i powrotu z tego wyjazdu.
– wymeldowania się z miejsca pobytu stałego lub 
pobytu czasowego trwającego ponad trzy miesiące.
Realizacja wojskowego obowiązku meldunkowego w 
podanych wyżej przypadkach polega na zgłoszeniu 
odnośnych informacji we właściwym Urzędzie 
Gminy. Obowiązkowi takiemu podlegają mężczyźni 
od  osiemnastego  roku życia do pięćdziesiątego 
roku życia, posiadający stopień oficerski – do 
sześćdziesiątego roku życia.
 Jak dokonać wymeldowania ?? Należy zgłosić się do 
Urzędu Miejskiego w Zawadzkiem pok. 111, pobrać i 
wypełnić druk – zgłoszenie wymeldowania z miejsca 
pobytu czasowego ponad 3 miesiące, przedstawić 
dowód osobisty i książeczkę wojskową.

Wymelduj się ...

Delegacja z miasta partnerskiego Wahrenbrück w 
Niemczeh przywiozła dla osób potrzebujących z 
terenu naszej gminy dary rzeczowe. Zebrane 
ubrania, zabawki, artykuły przemysłowe nawet i 
rowery przekazane zostały wychowankom Domu 
Pomocy Społecznej, Ośrodkowi Pomocy Społecznej, 
zaprzyjaźnionym placówkom oświatowym oraz 
Parafialnemu Caritas przy kościele św. Rodziny. To 
kolejny dar serca mieszkańców Wahrenbrück.

Gest przyjaźni
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świąteczne dekoracje, wkładały w nie wiele serca i 
to jest chyba najważniejsze. Kiermasze te spotykają 
się z coraz większym zainteresowaniem ludzi. 
Barwne wiosenne stroiki, jak też słodkie baranki, 
rozchodziły się niczym przysłowiowe „świeże 
bułeczki”. Istotną informacją jest to, że całkowity 
dochód uzyskany ze sprzedaży zostanie 
przeznaczony na integrację uczestników 
„Warsztatów” oraz działalność charytatywną 
Caritasu.

z Odziałem Integracyjnym w Zawadzkiem 
zaproponowali „Święto Kropli Wody”. Liczy się nie 
tylko „to, czego się uczą”, ale „w jaki sposób się tego 
uczą”. Dzień ten upłynął pod znakiem doświadczeń i 
eksperymentów. Dzieci wraz z pedagogami 
sprawdzali co w wodzie tonie, a co pływa, 
rozdmuchiwali kolorowe plamy na kartkach, 
puszczali statki  na „niby jeziorze” misce. Kolejnych 

emocji dostarczyło wszystkim 
zorganizowanie różnorodnych 
z a w o d ó w :  w y c i ą g a n i e  
zanieczyszczeń za pomocą 
magnesu oczywiście na czas, 
zawody w noszeniu kropli wody 
w talerzu, konkurs na największą 
bańkę mydlaną, wyścigi–kto 
szybciej przeleje wodę z kubka 
na talerz za pomocą małej 
łyżeczki. Słuchali odgłosów 
szumu fal, padającego deszczu, 
burzy, określali odczuwalne na 
języku smaki wody. Zastanawiali 
się czy woda gra ?, próbowali za 
pomocą, trójkątów, cymbałek i 
szeleszczącej folii odtworzyć 
śpiew strumyka z opowiadania 
Wiery Badalskiej „O czym 
śpiewa strumyk”. Były to bardzo 
pouczające zajęcia.

które pozwoliło „podejrzeć” konkurencję, dokonać 
swoistego rekonesansu. W myśl zasady głoszącej, 
że „nie warto wyważać otwartych drzwi” wszelkie 
zebrane informacje posłużą w tworzeniu strategii 
rozwoju turystyki i promocji Gminy Zawadzkie.

GM 



Są dzieła ludzkie i miejsca, które z biegiem czasu nabierają znaczenia, symbolu. Niewątpliwie takim miejscem jest dla Opolszczyzny wieś 
Kielcza i organizowany od pięciu lat Festiwal Gaude Mater Polonia-Wincenty z Kielczy in memoriam. Jest niezwykle cenną i twórczą inicjatywą 
upamiętniającą wybitnego średniowiecznego kronikarza i muzykologa oraz jego dzieła. Wzorem minionych lat organizatorzy przygotowali 
ucztę dla melomanów. Festiwal rozpocznie się koncertem inauguracyjnym w Kielczy i potrawa do połowy maja. Zapraszamy wszystkich do 

udziału w koncertach przede wszystkim tych organizowanych na terenie naszej gminy, tak więc zapraszamy na koncerty kwietniowe:

 6 kwietnia -  Kielcza - kościół św. Bartłomieja 16.00
Jerzy Artysz - baryton

Marcin Zalewski - lutnia
Międzyparafialny Chór Mieszany (Zawadzkie) 

dyrygent - Sybilla Czech
program: muzyka średniowiecza i renesansu

13 kwietnia - Żędowice - kościół 16.00
pw. Matki Boskiej Bolesnej       

Chór Męski im. Wacława Lachmana Towarzystwa 
Śpiewaczego „HARFA”

dyrygent - Mirosław Janowski
program: Wincenty z Kielczy, Wacław z Szamotuł, Verdi, 

Weber, Wagner, Gounod - Moniuszko, Lachman

Jubileuszowy Festiwal Gaude Mater Polonia

W poprzednich Krajobrazach Zawadzkiego 
opublikowaliśmy l ist naszego mieszkańca 
zaniepokojonego sytuacją związaną ze szkodami 
wywołanymi przez bobry, które zadomowiły się na 
mokradłach leśnych Świerkli. Poniżej przedstawiamy 
wyjaśnienie uzyskane w miejscowym urzędzie.

Zwykło się przyjmować, że bobry to szkodniki. Ta 
potoczna opinia dotyczy tylko tych sytuacji, gdy 
wchodzą one w drogę ekspansji człowieka. Tam, 
gdzie nie ma tego konfliktu, są one strażnikami 
prawidłowej gospodarki wodnej, której może się od 
n i c h  u c z y ć  c z ł o w i e k .  S ą  n a t u r a l n y m i  
sprzymierzeńcami w walce o spowolnienie lub 
powstrzymanie odpływu wody, a więc o podniesienie 
poziomu wód gruntowych. Wskutek swojej 
działalności odwracają  melioracyjne osuszenie 
terenu, pozytywnie wpływając na małą retencję wód. 
Na małych strumieniach i potokach wszystkie 
osobniki z rodziny wspólnie budują tamy, powodując 
spiętrzenia i miejscowe podtopienia terenów 
łąkowych i leśnych.  Dlaczego bobry ścinają drzewa? 
Drzewa stanowią jeden z budulców żeremi oraz są 
składnikiem pożywienia. W diecie bobra dominują 
zdecydowanie rośliny gatunków przybrzeżnych i 
wodnych. Żywi się nimi regularnie przez cały rok, 
zimą natomiast podstawę jego pożywienia stanowią 
zmagazynowane w pobliżu żeremia gałązki drzew i 
krzewów. Latem posiłki są zdecydowanie bardziej 
urozmaicone. Bóbr będąc roślinożercą do swego 
codziennego jadłospisu włącza rozmaite gatunki 
roślinności zielnej i wodnej, jak grążele, grzybienie, 
rdestnice i rzęsy. Może więc warto zachować ten 
gatunek, aby zapobiegał zarastaniu naszych cieków 
roślinnością wodną. Od późnej jesieni do wczesnej 
wiosny w pokarmie bobrów dominują kora, miazga, 
pędy oraz liście drzew i krzewów, wśród których 
najchętniej zgryzane są: wierzba, osika, brzoza, 
jesion oraz leszczyna. Drzewa, a właściwie ich kora i 
liście, stanowią więc zaledwie pewien procent diety 
bobrów. Bobry nie zawsze ścinają duże drzewa. 
Robią to w sytuacji kryzysu żywności. Preferują 
młode drzewka (odrosty), najczęściej o średnicy od 1 
do 5 cm. Jest to podyktowane nie tylko smakiem ale i 
bezpieczeństwem. Bobry należą do zwierząt ziemno 
– wodnych, aktywnych o zmierzchu i w nocy, a na 
lądzie starają się spędzać możliwie mało czasu. 
Ścięcie drzewka o średnicy 1 cm zajmuje im kilka lub 
kilkanaście sekund. Drzewko o średnicy 4-5 cm 
ścinają w 1-5 minut. Ścięcie dużego drzewa zajmuje 
im więcej czasu i zazwyczaj z przerwami trwa kilka 
dni. Przyroda w swej różnorodności dąży do 
samoregulacji, co w przypadku bobrów oznacza, że 
ich populacja nie powinna zdominować naszego 
krajobrazu. Ograniczone zasoby pokarmowe 
występujące w miejscu, w którym się osiedliły, 
spowodują utrzymanie się  liczby osobników  na 
stałym poziomie lub spowodują przeniesienie sie ich 
populacji w inne miejsce. Bóbr, pomimo że jest 
gatunkiem terytorialnym, wykazuje skłonność do 
dalekich wędrówek. Można również podjąć własne 
działania w kierunku wysiedlenia stąd tych zwierząt. 
Do wielu sposobów zniechęcenia bobrów do 
zajmowanego przez nie terytorium jest odsadzenie 
brzegów zbiorników gatunkami drzew, których bobry 
nie tolerują. Ale czy rzeczywiście warto się pozbywać 
tak ciekawych stworzeń? Może warto wykorzystać 
ich obecność jako jedną z większych atrakcji 
turystycznych w naszej gminie i stworzyć w 
sąsiedztwie bobrów stanowiska edukacyjne, jako, że 
siedliska bobrowe posiadają duże walory zarówno 
estetyczne jak i edukacyjne.

Bobry

10 lat MOKSiR Zawadzkie

Od 1 kwietnia tracą ważność zielone 
dowody osobiste, za brak nowego dowodu 
grozi nawet więzienie. Można stanąć przed 
sądem grodzkim i zostać skazanym na 
grzywnę lub na karę ograniczenia wolności do 
miesiąca, ale to chyba najbardziej drastyczna 
metoda. Jednakże jeżeli w banku lub urzędzie 
okaże się, że nie posiadamy nowego dowodu, 
to nasza sprawa nie zostanie załatwiona. 
Urzędnik może powiadomić o tym fakcie 
policję, ale w żadnym przypadku nie może 
zatrzymać obywatela, który takiego dokumentu 
n i e  p o s i a d a  d o  c z a s u  p r z y j a z d y  
funkcjonariuszy. A co w przypadku, kiedy 

zostaniemy legitymowani przez policję? W 
trakcie takiego legitymowania można okazać 
oprócz dowodu osobistego tylko paszport.  Na 
terenie naszej gminy zobowiązanych do 
wymiany dowodów osobistych było 10 392  
osób, pozostało 1350 osób, które nie zgłosiły 
się po wymianę dowodu osobistego. 
Większość z tych osób, to osoby, które 
wyjechały za granicę i nie dopełniły obowiązku 
wymeldowania się, co podwyższa nam 
statystykę i jesteśmy jedną z gmin o 
największym odsetku nie wymienionych 
dowodów osobistych.  

Termin upłynął...

1 kwietnia, a nie jest to bynajmniej żart Prima 
Aprilisowy, Miejski Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji 
w Zawadzkiem obchodził swoje 10 urodziny. Warto 
zaznaczyć jak się to wszystko zaczęło oraz przybliżyć 

kilka najistotniejszych faktów. Na początku 1998 r.  z 
inicjatywy ówczesnego przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Zawadzkiem  Michała Jacka  rozpoczęto 
przygotowania do powołania nowej jednostki 
organizacyjnej Urzędu Miasta i Gminy Zawadzkie. 
Efektem tych prac była przyjęta przez radnych 
Uchwała Rady Miejskiej nr XXXV/224/98 z dnia 19 
lutego 1998 r., o powołaniu Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. Uchwała weszła w życie, a z 
dniem 1 kwietnia 1998 r., kiedy to Huta „Andrzej” 
przekazała miastu obiekty sportowe w Zawadzkiem. 
Jego pierwszym dyrektorem był Mariusz 
Stachowski, który swą funkcję piastował do 15 
listopada 2004 roku. Upłynął pierwszy rok, a 
MOSiRowi przybyło zadań, gdyż z dniem 1 maja 
1999 r. został utworzony Miejski Ośrodek 
Kultury, Sportu i Rekreacji  czyli znany 
wszystkim MOKSiR. W tym samych roku 
zorganizowano wiele imprez, których tradycja 
trwa do dnia dzisiejszego. Kolejnym 
przełomowym momentem w działalności 
M O K S i R u   b y ł y  p r z y g o t o w a n i a  d o  
zorganizowania Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży w Tenisie Stołowym w 2001 r. Nie były 
to zwykłe przygotowania do imprezy sportowej, 
bowiem organizacja Olimpiady poprzedzona 
została dużym remontem budynku Hali 
Sportowej. Remont objął zarówno dużą i mała 
salę na której m.in. odnowiono parkiety, 

zainstalowano nowe oświetlenie oraz wykonano 
wiele innych prac konserwatorskich. Ten remont 
dotyczył prawie wszystkich pomieszczeń hali-od sal, 
przez recepcję po szatnie. Podczas Olimpiady 

gościliśmy w Zawadzkiem kilkuset sportowców z 
terenu całej Polski-była to bez wątpienia jedna z 
największych sportowych imprez w naszej 
gminie. W 2004 roku do MOKSIRu zostały 
przyłączone kolejne obiekty: Dom Kultury oraz 
Kinoteatr. W Domu Kultury na dzień dzisiejszy 
działa kilka sekcji, w tym obchodzące także w tym 
roku 10 jubileusze: Orkiestra Dęta Miasta i Gminy 
Zawadzkie oraz Zespół Taneczny EXODUS. W 
roku ubiegłym Gmina Zawadzkie uzyskała środki 
z funduszy europejskich w ramach których 
przeprowadzony zostanie gruntowny remont 
budynku Kinoteatru, a w nim mieścić się będzie 
Gminne Centrum Informacji Turystycznej. 15 
listopada 2004 roku, stanowisko dyrektora objął 
Franciszek Świtała, który piastował je do końca 
sierpnia 2007 roku. Od tego czasu, do dnia 
dzisiejszego dyrektorem MOKSiR jest Mateusz 
Ochlust.
Na dzień dzisiejszy w administracji MOKSiRu 

znajdują się m.in. budynki Hali Sportowej, Domu 
Kultury, Kinoteatru, Stadionu Miejskiego, dwa baseny 
kąpielowe oraz place zabaw na Nowym Osiedlu oraz 
przy ulicy Powstańców Śl. 
Z okazji Jubileuszu Burmistrz Zawadzkiego spotkał 
się z byłymi i obecnymi pracownikami MOKSiR-u 
składając im najserdeczniejsze życzenia, a 
wychowankowie Publicznego Przedszkola Nr 2 z 
Oddziałem Integracyjnym urozmaicili spotkanie 
wspaniałym występem. 



Finał Konkursu Fotograficznego „Uroki Gmin Doliny Małej Panwi”grudzień

6 grudzień VI Festiwal Piosenki Turystycznej Oddziału PTTK

29 listopad Rajd Andrzejkowy „Andrzejki 2008”

4 październik VIII Rowerowy Rajd Ścieżkami Gmin Doliny Małej Panwi „Jesień 2008”

Zlot Młodzieży Szkolnej „Góra św. Anny 2008”13 wrzesień

22 - 24 sierpień Wyprawa szkoleniowa

sierpień Wyprawa górska w Beskid Mały

sierpień/lipiec Wyprawa szlakiem Gór Stołowych

10 - 13 lipiec Wycieczka turystyki kwalifikowanej „Tatry 2008”

Rajd Rowerowy „Rajd Rodzinny 2008”14 czerwiec

Rajd na Orientację 20087 czerwiec

31 maj Rajd Młodzieży Szkolnej „G. Opawskie 2008” z ok. Dnia Dziecka

17 maj Wyprawa rowerowa „Rajd Rododendrona- Zamek Kąty 2008”

XXVII Zlot Śladami Dawnego Hutnictwa „REGOLOWIEC 2008”26 kwiecień

VII Wiosenny Rajd Kolarski „Ścieżkami Gmin Doliny Małej Panwi”12 kwiecień

Nazwa imprezyTermin

Imprezy turystyki kwalifikowanej w 2008 roku
organizowane przez Oddział Zakładowy PTTK „Huta Andrzej”

Polak i Czech 

10 marca dzieci z Przedszkola Publicznego w Kielczy wybrały się w podróż w bajkowo- baśniowy świat. Słowa 
piosenki z filmu „Akademia Pana Kleksa”- Witajcie w naszej bajce były myślą przewodnią tej wyprawy. Była to 
barwna i pouczająca tematyka „podróży”, podróży do zaczarowanej krainy dobrych i złych wróżek, królewien i 
kró lewiczów, smoków i  
krasnoludków. Podróż do 
krainy gdzie największym 
szczęściem jakie napełnia 
ludzkie serce nie jest złoto i 
d r o g i e  k a m i e n i e ,  l e c z  
cudowna, życiodajna moc 
b a j e k .  P r z e d s z k o l a c y  
w y k a z a l i  s i ę  d u ż ą  
z n a j o m o ś c i ą  b a j e k  
odpowiadając na pytania 
„Baby Jagi”, w  rolę, której 
wcieliła się Halina Szatanik 
o r a z  w y o b r a ź n i ą  i  
u m i e j ę t n o ś c i a m i  
p l a s t y c z n y m i  p o d c z a s  
m a l o w a n i a  u l u b i o n e g o  
bohatera z bajki lub baśni. 
Poprzez udział w zabawie 
udało się zachęcić dzieci do 
słuchania bajek, bo dzięki nim 
zdobywamy wielki skarb-
w i e d z ę .  A m y  d o r o ś l i  
pamiętamy, że od tysięcy lat 
literatura tworzy więź między 
ludźmi.

Podróż do krainy bajek

Z  inicjatywy Ministra  Sportu  i Turystyki  
powołano  program  budowy  kompleksów 
sportowych, umożliwiających uprawianie różnych 
dyscyplin sportowych, przez wszystkie grupy 
wiekowe na bezpiecznych, nowoczesnych, 
europejskich boiskach sportowych.
W ramach projektu powstanie boisko wielofunkcyjne. 
Przewidywana jest również budowa budynku 
sanitarno-szatniowego wraz z zapleczem 
technicznym. Według wstępnych kosztorysów 
Ministerstwa Sportu, które wdraża ten program, 
realizacja inwestycji będzie kosztować ponad 
milion złotych i powinna zostać zrealizowana 
jeszcze w tym roku. Budowa tego kompleksu 
będzie współ f inansowana ze środków 
Ministerstwa Sportu, Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Opolskiego oraz Gminy Zawadzkie 
w układzie 33% dla każdego z partnerów. Boisko 
wyposażone będzie w niezbędny sprzęt sportowy, 
płyta boiska pokryta będzie nawierzchnią 
tartanową. Kryterium wyboru projektów było dość 
precyzyjne: boisko miało być umiejscowione na 
obszarze miejskim, poprzemysłowym w 
bezpośrednim sąsiedztwie dużych kompleksów 
mieszkaniowych. O przyznaniu dofinansowania 
ubiegało się na terenie naszego województwa 
ponad 40 gmin. W pierwszej edycji Zarząd 

„Orlik 2012”  boisko dla naszej gminy

Przykladowa wizualizacja boiska wielofunkcyjnego jakie 
powstanie w Zawadzkiem 

Kolejna wizyta w Soest
W dniach 10-14 marca grupa uczniów z Zespołu 

Szkół Zawodowych w Zawadzkiem wraz z 
opiekunkami Moniką Żurek oraz Katarzyną Leszczuk 
uczestniczyła w kolejnej międzyszkolnej polsko-
niemieckiej wymianie z Hubertus-Schwartz-
Berufskolleg w Soest. Podczas pobytu w Niemczech 
uczniowie obydwu szkół poświecili dwa dni na pracę 
nad projektem: „Vorurteile in Deutschland und in 
Polen”, który przyczynił się do zatarcia stereotypów 
związanych z wizerunkiem Polaków w oczach 
Niemców i odwrotnie. Oprócz tego gospodarze 
przygotowali mnóstwo atrakcji: wspinaczkę w parku 
linowym, kąpiel w Aquaparku, łyżwiarskie szaleństwo 
na lodowisku, zwiedzanie fabryki Alcoa, całodniową 
wycieczkę do uniwersyteckiego miasta Münster. 
Wspólne wieczory upływały na długich rozmowach i 
dobrej zabawie. Wiele emocji wzbudził mecz piłki 
nożnej pomiędzy zintegrowanymi drużynami polsko-
niemieckimi. Pięciodniowy pobyt zakończył się 
pełnym emocji pożegnaniem i obietnicą ponownego 
spotkania w czerwcu, tym razem w Polsce. 

Województwa Opolskiego wybrał 9 lokalizacji w 
której znalazła się również koncepcja usytuowania 
obietu na placu rekreacyjno sportowym przy                     
ul. Powstańców Śląskich w Zawadzkiem. Apel 
środowisk sportowych z terenu gminy oraz 
Burmistrza Zawadzkiego dodatkowo wzmocnił 
decyzję Zarządu Województwa. Obecnie 
oczekujemy od Ministerstwa Sportu wytycznych w 
zakres ie  rea l izac j i  inwestyc j i  i  p rocesu 
dofinansowania. 

AW
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W marcu br Gmina Zawadzkie oraz Gmina 
Kolonowskie złożyły wspólnie wniosek o 
dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Polska – Czechy 2007-
2013. Strategia rozwoju pogranicza polsko-
czeskiego przyjęta w POWT RCZ-RP 2007-2013 
wytycza główne kierunki przyznawania wsparcia. 
Nacisk położony jest na wzmocnienie dostępności 
komunikacyjnej i poprawę jakości środowiska, 
profilaktykę zagrożeń, rozwój przedsiębiorczości 
(wspomaganie nawiązywania współpracy między 
instytucjami badawczymi i rozwojowymi oraz 
wzmacnianie potencjału innowacyjnego), rozwój 
turystyki (atrakcji turystycznych, wspieranie ich 
promocji, poprawę oferty produktów turystycznych), 
na wspieranie edukacji i kształcenia ustawicznego 
oraz współpracy transgranicznej pomiędzy 
społecznościami lokalnymi oraz instytucjami po obu 
stronach granicy.
Po stronie czeskiej Partnerem Wiodącym dla 
wspólnego projektu jest Gmina Hranice oraz 
Mikroregion Hranicko wraz z Stowarzyszeniem 
Hranicka Rozwojowa Agentura, która będzie 
operatorem dla wspólnego projektu. Działania takie 
możliwe było dzięki współpracy z włodarzami Gminy 
Kolonowskie, którzy nawiązali kontakty z Regionem 
Hranicko po czeskiej stronie i zaproponowali wspólne 
złożenie wniosku. Obecnie oczekujemy na ocenę 
formalną naszego projektu i decyzję o otrzymaniu 
dofinansowania lub nie. Budżet projektu który 
zakłada wymianę kulturalną, turystyczną oraz 
promocję turystyki Regionu Hranicko – Doliny Małej 
Panwi dla Gminy Zawadzkie skosztorysowano na 
poziomie 59 tys. euro. Maksymalny udział 
dofinansowania z środków unii europejskiej to 85% 
do wymienionej kwoty. 
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KARTA KREDYTOWA BZ WBK POTRAFI WIĘCEJ NiŻ INNE KARTY

  AGENCJA PKO
- konta osobiste, firmowe
- pożyczka do 20 tys. bez zaświadczeń        
  i poręczycieli
- wypłaty z kart
- opłaty rachunków
   UBEZPIECZENIA (WARTA, HESTIA):
- komunikacyjne
- majątkowe
   AUTORYZOWANY DEALER
   (STIHL, STIGA, MTD)
   ELEKTRONARZĘDZIA
   (METABO,  HITACHI)
   PRASA
   ARTYKUŁY OGRODNICZE
   ARTYKUŁY DLA ZWIERZĄT



Miejsce pobrania wody Data poboru wody Wynik badania

Zawadzkie, ul. Opolska 
wieża cisnień

Zawadzkie, ul. Opolska 48a 
Publiczne Gimnazjum 

w Zawadzkiem

25.02.2008

25.02.2008

Woda pochodząca z wodociągu 
publicznego  Zawadzkie, przydatna do 

spożycia przez ludzi

Woda pochodząca z wodociągu 
publicznego Żędowice – Kielcza, 
przydatna do spożycia przez ludzi

Kielcza, ul. Ks. Wajdy 29
Publiczne Przedszkole w kielczy

25.02.2008

Woda pochodząca z wodociągu 
publicznego  Zawadzkie, przydatna do 

spożycia przez ludzi

Zgodnie ze wcześniejszą zapowiedzią, informujemy mieszkańców o kolejnych wynikach badań jakości 
wody na terenie Gminy Zawadzkie. Wyniki badań za I kwartał br. , przeprowadzone przez Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny w Strzelcach Opolskich przedstawiały się następująco:

Czy wiesz co pijesz? - ciąg dalszy

W styczniu br. przedstawiciele Gminy Zawadzkie 
nawiązali kontakt z przedstawicielami magistratu z 
miasta Velka Bystrica w Czechach. Wspólne 
ustalenia zaowocowały wizytą przedstawicieli z 
Zawadzkiego w Velkej Bystricy. Celem spotkania było 
omówienie wzajemnej współpracy i wspólnego 
złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach 
P r o g r a m u  O p e r a c y j n e g o  W s p ó ł p r a c y  
Transgranicznej Polska – Czechy 2007-2013.  
Rewizyta strony czeskiej nastąpiła w miesiacu 
marcu. Spotkanie w Zawadzkiem miało na celu 
s f i na l i zowan ie  wspó lnych  us ta l eń  o raz  
zaprezentowanie wybranych obszarów współpracy. 
Głównym założeniem będzie element współpracy 
organizacji pozarządowych po stronie polskiej i 
czeskiej. Wymiany w zakresie sportu i kultury to 
elementy które w przyszłości będą częścią 
wspó lnego  p ro jek tu .  Ko le jny  nabó r  na  
dofinansowanie przewidywany jest w miesiącu 
wrześniu. Jeśli przewidywane ustalenia zostaną 
wdrożone wspólnie będziemy się starać o 

Velka Bystrica  Zawadzkie
dofinansowanie jeszcze w tym roku. Po stronie 

polskiej partnerem do projektu będzie  Gmina 
Zawadzkie i gmina Kolonowskie, a po sronie czeskiej 
Gmina Velka Bystrica oraz Mikroregion Velka 
Bystrica. Niestety założenia Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Polska – Czechy 2007-
2013 nie zakłada wsparcia dla naszego oficjalnego 
czeskiego miasta partnersiego Otrokovice, które 
położone jest poza obszarem wsparcia dla tego 
programu

AW

18 marca w  Dniu Samorządności pn. 
„EKOLOGICZNA WIOSNA” w Publicznej Szkole 
Podstawowej w Zawadzkiem odbył się happening 
ekologiczny. Impreza była częścią programu 
realizowanego w ramach ogólnopolskiego 
konkursu „Czysty las”. W tym dniu odbyło się 
mnóstwo ciekawych i kolorowych konkursów 
p romu jących  p rzez  dz iec i  pos tawę  
proekologiczną. Swoje zdolności aktorskie 
dzieci mogły zaprezentować w scenkach 
ekologicznych, młodzi artyści plastycy wzięli 
udział w konkursie pt.: „Śmieciosztuka”oraz w 
konkursie na ekologiczną torbę z papieru, a 
także wykazali się dużą wyobraźnią prezentując 
modę ekologiczną. W przerwie między 
konkursowymi zmaganiami można było się 
posilić kolorowymi, ekologicznymi kanapkami. 
Uczestnicy konkursów zostali oczywiście 
nagrodzeni.  W konkursie na scenkę 
ekologiczną: I miejsce zajęła klasa IV c - pod 
opieką Doroty Malik w scence pt.: „Nie pal ognia 
w lesie”, II miejsce - klasa VI b - pod opieką 
Zdzisława Andrzejewskiego w scence pt.: 
„Recykling. Coś nowego ze starego”, III miejsce 
- klasa IV a - pod opieką Kariny Gryc, w scence pt.: 
„Nie hałasuj w lesie”, natomiast w konkursie na 
ekologiczną kanapkę: I miejsce-klasa IV c, II - klasa V 
c, III - klasa V d. W pokazie mody ekologicznej: I 

Happening ekologiczny

19 marca od samego rana rządy w ZSG w Kielczy 
objęli uczniowie II klasy gimnazjum. Nowy dyrektor 
zebrał wszystkich na apelu i przedstawił 

Dzień Samorządności w ZSG w Kielczy

miejsce zajęła- Patrycja Dudarewicz, II - Anna 
Bryś, III - Martyna Małek, a wyróżnienia otrzymali: 
Thomas Buchwald, Dominika Baron, Dawid 

Noczyński, Aleksandra Matuszczak. W konkursie 
„Ekologiczna torba”: I miejsce zajęła Natalia 
Chromy, II - Michał Konarski , III - Dariusz 
Kiedrowski, a wyróżnienia otrzymali: Marta Piesiak, 
Kamil Żyłka, Izabela Kupka.

pracowników szkoły. Trzeba przyznać, że 
prezentowali się niezwykle elegancko - panowie w 
garniturach, panie w spódniczkach i gustownych 
bluzeczkach. Przedstawiono też listę zarzutów 
skierowanych przeciwko dotychczasowemu gronu 
pedagogicznemu. Oskarżenia dotyczyły m.in. 
sadzania uczniów za karę w pierwszej ławce, 
podkradania długopisów, głaskania po głowach. 
Nauczyciele zostali zobowiązani do przygotowania 
obrony śpiewanej. W tym czasie odbywały się lekcje z 
nowymi nauczycielami. Były one uprzednio starannie 
przygotowane. Po lekcjach znów odbył się apel, na 
którym dotychczasowi pedagodzy zaśpiewali swoją 
obronę w stylu: „W pierwszej ławce trzeba siedzieć, 
żeby z lekcji dużo wiedzieć”. Pomimo tego otrzymali 
kary, np. sprawdzanie, czy w Trójkącie Bermudzkim 
rzeczywiście wszystko znika, wczasy w Tybecie, 
praca w fabryce czekolady itp. Nastrój świąteczny 
wprowadzono przedstawieniem związanym z 
Wielkanocą. Dzień zakończył się wzajemnym 
składaniem sobie życzeń.

 J. Szyja

Żandowicko szkoła śląskom godkom stoi, tukej 
inaczyj rzondzić nie przistoi.
Żędowicka szkoła jest enklawą kultywowania gwary i 
tradycji śląskich. Już po raz jedenasty odbywał się w 
Zespole Szkolno Gimnazjalnym Gminny Konkurs 
Gwary Śląskiej „Śląskie Beranie”, w którym 
uczestniczyli uczniowie z Kielczy i Żędowic 
prezentując się w dwóch kategoriach – scenkach i 
monologach.  Gośćmi konkursu były dzieci                       
z zespołu z Wronina, pracujące pod kierownictwem 
artystycznym państwa Orianów. Mogliśmy podziwiać 
suitę tańców śląskich zaprezentowaną przez nich. 
Również grupa taneczna ZSG w Żędowicach 

pracująca pod fachowym okiem Jadwigi Breguły 
zadebiutowała w pięknych strojach ludowych we 
wspaniałym programie artystycznym. W obu 
kategoriach konkursowych czołowe miejsca zajęli 
uczniowie ZSG w Żędowicach. W kategorii 
indywidualnej I miejsce zajęła Aneta Dymarek za 
tekst “Żeby my yno zdrowi byli”, II miejsce Agata 
Kałuża za tekst “Chlyb”, III miejsce Mateusz 
Korzekwa za tekst “Som rzeczy na ziymi i w niebie”. 
W kategorii scenka I miejsce zajęła klasa 6, II klasa 4, 
III klasa 5, wszystkie z ZSG w Żędowicach.
„Śląskie beranie” cieszy się wielką popularnością 
wśród mieszkańców Żędowic, stąd też całe 
widowisko zostało powtórzone w całości przy 
wypełnionej przez mieszkańców Żędowic po brzegi 
sali gimnastycznej naszej szkoły.  A teraz akcent 
Wielkanocny. Sylwia Kulik uczennica klasy VI ZSG 
w Żędowicach zdobyła II miejsce w wojewódzkim 
konkursie kroszonkarskim. Przez cały Wielki Post 
chętni uczniowie mieli sposobność ćwiczenia trudnej 
i misternej sztuki kroszenia jaj  pod okiem Urszuli 
Piekacz. Sylwii serdecznie gratulujemy i życzymy 
wytrwałości w doskonaleniu swoich zdolności 
kroszonkarskich. Ponadto działające przy szkole 
Stowarzyszenie Przyjaciół Szkoły w Żędowicach 
przystąpiło do konkursu ogłoszonego przez 
Burmistrza Zawadzkiego.  W wyniku jego 
rozstrzygnięcia projekt pod hasłem „Gram i nie nudzę 
się” otrzymał dotację w kwocie 2500 zł. Projekt 
zakłada popularyzację gry w piłkę nożną jako formę 
c z y n n e g o  s p ę d z a n i a  c z a s u  w o l n e g o ,  
zagospodarowanie czasu wolnego w sposób 
zorganizowany i bezpieczny, przeciwdziałanie 
zjawiskom patologicznym poprzez rozbudzanie 
zainteresowań sportowych, wykształcenie 

umiejętności ruchowych przydatnych w aktywności 
zdrowotnej, rekreacyjnej, sportowej,  rozwijanie i 
pogłębianie zainteresowań sportowych.

Żandowicko szkoła 
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Reprezentacja Warsztatów Terapii Zajęciowej z 
Zawadzkiego w składzie: Ania Mientus, Agnieszka 
Wiciok i Piotrek Rzepka zajęła II miejsce w I 
Konkursie Wiedzy Osób Niepełnosprawnych. 
Konkurs odbył się w Lewinie Brzeskim w sobotę 15 
marca i dotyczył wiadomości o Opolszczyźnie. Celem 
Konkursu była szeroko pojęta integracja społeczna 
oraz przybliżenie wszystkim uczestnikom piękna i 
dorobku kulturalnego regionu, w którym żyjemy. W 
Konkursie wzięły udział zespoły z 9-u Warsztatów 
Terapii Zajęciowej z terenu Opolszczyzny. 
Uczestnicy odpowiadali na pytania dotyczące 
przyrody, historii, kultury, sportu i mediów 
istniejących w województwie opolskim. Nie 
zabrakło również pytań o tradycyjne potrawy 
oraz władze naszego województwa. Konkurs 
składał się z dwóch etapów. Pierwszym była 
część teoretyczna, natomiast w części 
praktycznej uczestnicy musieli z rozsypanek 
ułożyć herb swojego miasta oraz znaleźć 
zabytek ze swojej miejscowości. Uczestnicy 
WTZ z Zawadzkiego wykazali się dużą 
samodyscypliną i wytrwałością w zdobywaniu 
wiedzy i doskonale przygotowali się do 
konkursu. Po dwóch etapach reprezentacja z 
Zawadzkiego była w czołówce. Po pierwszej 
dogrywce prowadziła ex eqwo z drużyną z 
Lewina Brzeskiego. Obydwie drużyny 
wykazały się olbrzymią wiedzą o naszym 
regionie oraz walecznością w zdobywaniu I-go 
miejsca . Po długiej i trudnej dogrywce, 
ostatecznie wygrała drużyna z WTZ z Lewina 

Brzeskiego, natomiast drużyna z WTZ z 
Zawadzkiego zajęła wysokie II miejsce. W nagrodę 
otrzymała cyfrowy aparat fotograficzny, książkę 
„Zamki, pałace i dwory Opolszczyzny” oraz dyplom. 
Dodatkowo każdy uczestnik indywidualnie dostał 
pamiątkową koszulkę i dyplom. Serdeczne 
gratulujemy Ani, Agnieszce i Piotrkowi, którzy 
udowodnili, że wytrwałość, samodzielna praca i 
zdobywanie wiedzy przynoszą zawsze korzyści. Taki 
sukces jest nagrodą i mobilizacją do dalszej pracy dla 
wszystkich uczestników WTZ. 

Agnieszka Szampera

Kolejny sukces WTZ z Zawadzkiego

Już po raz dziewiąty spotkali się miłośnicy 
kroszonkarstwa na Międzyszkolnym Konkursie 
Kroszonkarskim. Organizatorem był Zespół Szkolno- 
Gimnazjalny im. Wincentego z Kielczy w Kielczy. 
Wzięło w nim udział 38 uczniów ze szkół 
p o d s t a w o w y c h ,  g i m n a z j a l n y c h  i  p o n a d  
gimnazjalnych. Startowali w 4 kategoriach: klasy I- III 
szkoły podstawowej, IV- VI szkoły podstawowej, 
klasy gimnazjalne oraz ponadgimnazjalne. Wszyscy 
uczestnicy wykonywali swoje prace techniką 
rytowniczą, wyjątek stanowili uczniowie Zespołu 
Szkół Specjalnych. Ocenie poddawane były dwie 
prace-jedna wykonana w domu i druga kroszona w 
trakcie konkursu. Komisja konkursowa, której 
kroszenie jaj nie jest obce, gdyż sami od lat się tym 
zajmują w składzie Urszula Piekacz, Helena Świtała, 
Elżbieta Weber, Wilhelm Wyrwich nie miała łatwego 
zadania. W kategorii najmłodszej I miejsce zajęła 

Ale jajo

Święto Pań, uroczystość Dam, a oficjalnie Dzień 
Kobiet obchodzony był również w Żędowicach w 
świetlicy szkolnej. Płeć piękna miała okazję uczcić 
swoje święto w sposób wyjątkowy. Blisko 
siedemdziesiąt osób podziwiało występy artystyczne 
przygotowane przez dzieci z miejscowej szkoły. 
Gospodarze uroczystości  Stowarzyszenie Kobiet 
Żędowickich  zadbały, aby na stołach nie zabrakło 
smakołyków, a na sali miłej i przyjaznej atmosfery.

Żędowickie kobiety

Powrócimy jeszcze do 8 marca, dnia w którym 
obchodzony jest Dzień Kobiet. Było wiele wątpliwości 
czy należy go obchodzić czy też nie, skoro został 
zniesiony. Jednak nasi panowie nie zapomnieli o tym 
święcie. W wielu zakładach pracy mężczyźni docenili 
swoje koleżanki. Wielką niespodziankę sprawili 
koledzy z Urzędu Miejskiego w Zawadzkiem. 
Przygotowali poczęstunek dla swoich koleżanek, a 
punktem kulminacyjnym był olbrzymi trzypoziomowy 
tort ze sztucznymi ogniami. 

Wspólne świętowanie

28 lutego wyłoniono zwycięzców gminnego 
konkursu plastycznego pt „112 w trudnej sprawie – 
nie używaj przy zabawie”. Celem konkursu jest 
edukacja dzieci i młodzieży w zakresie zachowania 
bezpieczeństwa w momencie występowania 
wszelkiego typu zagrożeń. Konkurs ma kształtować 
właściwe zachowania dzieci i młodzieży w obliczu 
zagrożenia, uświadamiać – jak postępować w 
momencie jego zaistnienia oraz przypomnieć, że w 
Polsce istnieje już europejski numer alarmowy 112, 
pod którym mogą uzyskać pomoc w każdej sytuacji 
zagrażającej ich zdrowiu i życiu. Konkurs 
adresowany był do uczniów szkół podstawowych i 
gimnazjalnych w wieku od 6 do 16 lat, oraz uczniów 
szkół specjalnych, wychowanków świetl ic 
terapeutycznych i ośrodków terapii zajęciowej – bez 
ograniczeń wiekowych. Spośród nadesłanych prac 
komisja wyłoniła po 5 prac w dwóch grupach 
wiekowych, które następnie wezmą udział w 
eliminacjach powiatowych. W grupie wiekowej od 6 
do 8 lat I miejsce zajął Robert Mikołajczyk, II – 
Natalia Machelska, III – Wiktoria Sulecka, IV – 
Anna Buchwald, V – Maciej Szewczyk. W grupie 
wiekowej od 9 do 12 lat I miejsce Monika Wąsik, II – 
Patrycja Dudarewicz, III – Weronika Poliwoda, IV – 
Mateusz Gwóźdź, V – Jakub Ciupka z ZSG w 
Kielczy. 

Konkurs plastyczny

W konkursie Nowej Trybuny Opolskiej 
p t .  „Wyb ie ramy  na j l epszych  
s t r a ż a k ó w  r o k u ”  j e d n o s t k a  
Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Zawadzkiem znalazła się wśród 20 
nominowanych do najlepszych 
Drużyn Ochotniczych z województwa 
opolskiego. Zagłosujmy na nich! 

Każdy czytelnik, który zagłosuje w plebiscycie ma 
szansę otrzymać atrakcyjne nagrody.

Każdy z czytelników może oddać po jednym głosie w 
każdej kategorii na kuponach drukowanych w NTO 
do 14 kwietnia br. Kupony należy wysyłać do redakcji 
NTO  ul. Powstańców Śląskich 9, 45 -086 Opole, z 
dopiskiem „Strażak Roku” W konkursie nie biorą 
udziału kserokopie kuponów.

Strażak roku
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Weronika 
B u j a r a  
(Kielcza),
I I  m i e j s c e  
Agata Spik  
(Żędowice), III 
miejsce Julia 
P l a c h e t k a  
(Kielcza)
W kategor i i  
k l a s  I V - V I  
s z k ó ł  
p o d s t a w o -
wych Imiejsce 
zajęła Beata 
C z a p l a  
(Żędowice), II 
m i e j s c e  

S y l w i a  
K u l i k  
(Żędowic
e), III miejsce Mateusz Cepok (Żędowice).
W kategorii szkół gimnazjalnych: I miejsce 
Karolina Weber (Kielcza), II Alina Biwo 
(Kielcza), III Iwona Strzelbicka (Żędowice). 
Natomiast w kategorii klas ponadgimnazjalnych
I miejsce zajęła Patrycja Weber (Tarnowskie 
Góry), II Sandra Stryczek (Zawadzkie), III 
miejsce Sylwia Szkapa (Zawadzkie). Dużą 
atrakcją był występ zespołu tanecznego 
„Żędowianie” z ZSG w Żędowicach i zespołu 
ludowego z Łubnian „Dziatki starki Jagatki”.
Można było również podziwiać uczniowską 
wystawę prac plastycznych, których wspólnym 
tematem były kruszonki.

J. Szyja



Kwiecień/apteka

I.P.L.
VIDEO STUDIO

FILMOWANIE WSZELKICH 
IMPREZ OKOLICZNOŚCIOWYCH

 
KONKURENCYJNE CENY: np. WESELE 900 zł

 
także przerabianie różnych formatów AUDIO VIDEO
np. z VHS na DVD z montażem i obróbką cyfrową,
udźwiękowienie w systemie  5.1, obraz 4:3 lub 16:9

 
możliwość zobaczenia DVD DEMO w Zawadzkiem

 
                www.bodensee.webpark.pl                     tel. 504 928 999

Naprawa sprzętu AGD  
lodówek, pralek, zmywarek

tel. 034 356 42 31
    696116102
    662334581

12 kwietnia odbędzie się VII Wiosenny Rajd 
Rowerowy Ścieżkami Gmin Doliny Małej Panwi 
„Wiosna 2008” organizowany przez Oddział 
Zakładowy PTTK w Zawadzkiem, MOKSiR                 
w Zawadzkiem oraz Nadleśnictwo Zawadzkie. 
Zasadniczym celem rajdu jest  promocja walorów 
krajoznawczo-turystycznych i zdrowotnych 
obszarów leśnych gmin Zawadzkie i Kolonowskie 
oraz  popularyzacja turystyki rowerowej. 
Zapraszamy również do udziału w XXVII Zlocie 
Śladami Dawnego Hutnictwa „Regolowiec 2008”, 
który odbędzie się 26 kwietnia br.
Szczegółowych informacji udzielają działacze PTTK 
w siedzibie oddziału w biurowcu Huty pok. 416 lub 
telefonicznie pod nr  077 4561309 we wtorki                       
i czwartki. 

Szlakiem Doliny Małej Panwi

Kącik kucharski
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Schabowe zawijane z serem i szynką

Sposób przyrządzania:

Sałatka z kurczakiem i curry

Prawidłowe rozwiązanie łamigłówki sudoku z nr 3 
nadesłała p. Irena Adamczyk, natomiast prawidłowe 
rozwiązanie w konkursie dla Pań z okazji Dnia Kobiet 
nadesłała p. Helena Maniurka 
Zapraszamy po odbiór nagród do Redakcji 
Krajobrazów Zawadzkiego w Urzędzie Miejskim         
w Zawadzkiem, pokój nr 105. Gratulujemy.

Zapraszamy po nagrody

Mąż do żony blondynki:
- Wzięłaś prysznic?
- No jasne! Jak coś zginie w tym domu, to 
zawsze moja wina.

...................
Przyjechał baca do Ameryki i okradł bank. Siada 
w rowie przydrożnym, wyciąga z worka 
pieniądze i zaczyna liczyć. Nagle zjawia się przy 
nim amerykański funkcjonariusz i pokazując swą 
służbową odznakę mówi: 
- Police! 
Na to baca: 
- Dziękuje panocku, som se police. 

...................
 Zatrudnili blondynkę przy malowaniu pasów. W 
pierwszym dniu namalowała 15 km pasów, w 
drugim dniu 3 km pasów a w trzecim tylko 1 km 
pasów. 
W tym samym dniu wzywa ją szef i mówi: 
- Co się z panią dzieje?? - pyta się szef - Coraz 
gorzej pani pracuje 
Na co blondynka odpowiada: 
- To nie ja gorzej pracuje tylko, że do wiadra z 
farbą mam coraz dalej.

Kakao można uszlachetnić wlewając do gorącego, 
ale nie wrzącego płynu utarte z cukrem żółtko. Płyn 
będzie gęsty, jedwabisty, a aromat kakao wystąpi 
jeszcze silniej.

.........................
Cukier stosowany w małych ilościach do potraw 
solonych nie słodzi, ale wysubtelnia smak potrawy 
np. zupa pomidorowa, kalafior, brukselka

.........................
Frytki usmażą się szybciej i będą smaczniejsze, 
jeśli zanurzymy je na kilka minut we wrzącej wodzie 
i pozwolimy im wyschnąć przed położeniem na 
tłuszcz.

.........................
Mięso należy panierować bezpośrednio przed 
smażeniem. Z panierowanego wcześniej podczas 
smażenia wyparowuje sok. Powoduje to 
oddzielanie się panierki od mięsa.

Śmieszne zagadki
1. Nie jedzą, nie piją a rosną? 
2. Kto to jest kawaler?
3. Dlaczego blondynka siedząca w więzieniu zbiera   
    butelki?  
4. Jakie kroki należy podjąć, gdy spotka się 
    wściekłego psa?
5. Po czym poznać pana młodego na weselu w 
    Wołominie? 
6. Czym się różni policjant od księdza? 
7. Co to jest: leży w trawie i nie dycha?

1.Ceny
2.To ktoś, kto codziennie do pracy przychodzi z 
innej strony...
3.Bo chce wyjść za kaucją
4.Jak najdłuższe
5.Ma najładniejszy dres
6.Ksiądz mówi: Pan z wami, a policjant: Pan z 
nami. 
7.Dwie dychy.

Składniki:
schab
plasterki sera żółtego
plasterki szynki
wykałaczki
przyprawa do kurczaka
sos pieczeniowy jasny
łyżka śmietany

Schabowe dzielimy na porcje i rozbijamy. 
Posypujemy przyprawą do kurczaka i na to kładziemy 
plasterek sera żółtego i plasterek szynki. Zawijamy 
delikatnie i przebijamy wykałaczkami aby nie 
rozwinęło się. Posypujemy przyprawą do kurczaka. 
Gotowe schabowe układamy w naczyniu 
żaroodpornym wcześniej posmarowanym olejem. 
Zalewamy sosem pieczeniowym (przygotować 
według przepisu z opakowania)

Składniki: 
pierś z kurczaka (ugotowana lub usmażona)
puszka kukurydzy
duża czerwona papryka
czosnek (według uznania)
2 woreczki ryżu (ugotować na sypko)
łyżeczka curry
majonez + jogurt naturalny
przyprawy (pieprz, sól)

Sposób przyrządzania:

Ugotowaną pierś pokroić w drobną kostkę, dodać 
kukurydzę, ugotowany, ostudzony ryż, Czosnek 
(pokrojony drobniutko lub zgnieciony), drobno 
pokrojoną paprykę i curry. Na koniec polać wszystko 
majonez wymieszanym z jogurtem naturalnym 
(proporcje według uznania), przyprawić i dokładnie 
wymieszać.

Odszukaj wśród literek nazwy ptaków - jest ich 16! 
Nazwy są pisane z góry na dół, z dołu do góry, z lewej 
na prawo oraz z prawej na lewo. Niektóre literki 
występują w kilku wyrazach.  

Wykreślanka

Jakie to ptaki? Na odpowiedzi czekamy do                   
20 kwietnia w Redakcji Krajobrazów Zawadzkiego.

R U D Z I K P Ę S G I L
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Do zakończenia kolejnej edycji mistrzostw sekcji 
skata MOKSiR Zawadzkie pozostały tylko 4 turnieje. 
W ostatnich dwóch zwyciężali Józef Pudełek (Unia 
Kolonowskie) w 25 oraz w 26 (świątecznym) Bernard 
Wodniok (Sparta Lubliniec). W klasyfikacji generalnej 
prym wiodą jednak zawodnicy MOKSiR-u 
Zawadzkie, których w pierwszej piątce jest aż 4. 
Prowadzi Jan Pietrzak, który wyprzedza swego 
kolegę klubowego Antoniego Świtałę. Czołówka po 
26 turniejach przedstawia się następująco:

1. Jan Pietrzak
2. Antoni Świtała
3. Zygmunt Doleżych
4. Józef Pudełek
5. Józef Waloszek

MOKSiR Zawadzkie
MOKSiR Zawadzkie
MOKSiR Zawadzkie
Unia Kolonowskie
MOKSiR Zawadzkie

40652 pkt.
39089 pkt
38074 pkt.
37906 pkt.
36633 pkt.

Ligi skata
Drużyny skata MOKSiR-u Zawadzkie rozegrały 2 

kolejkę ligową. I drużyna po punkty pojechała do 
Chorzowa. W swojej grupie zajęli 2 miejsce, jednak 
zdobycz punktowa nie była imponująca. Zdobyte 9 
punktów pozwalają na plasowanie się w dolnych 
rejonach tabeli. Drużyna grała w składzie : Antoni 

Grand Prix PZSkat
W Rudzie Śląskiej  Halembie został rozegrany II 

Turniej Grand Prix Polskiego Związku Skata. 
Wystartowało w nim 494 zawodniczek i zawodników. 
Turniej wygrał zawodnik Grina Siemianowice Erwin 
Pypłacz. Dobre 2 miejsce zajął zawodnik Strzelca DK 
Strzelce Opolskie Mikołaj Żminkowski. Z 
reprezentantów MOKSiR-u Zawadzkie najlepiej 
spisał się Antoni Świtała, który zajął 4 miejsce.

Świtała (3614 pkt.), Józef Ludwig (3444 pkt.), Jan 
Pietrzak (2224 pkt.) oraz Zygmunt Doleżych (1396 
pkt.). Następna kolejka 6 kwietnia  w Mikołowie

Rezerwy spisują się dużo lepiej. Drugą kolejkę 
rozegrano w lokalu Pod Dębem w Barucie. 
Gospodarzem była sekcja LKS Naprzód Jemielnica, 
która była bardzo niegościnna wygrywając 
jednogłośnie. Rezerwy MOKSiR-u spisały się bardzo 
dobrze. Podobnie jak w 1 kolejce zajęli w turnieju 2 
miejsce i po 2 kolejkach wyszli na prowadzenie. 
Punkty zdobyli: Ernest Ziaja 3568, Józef Waloszek 
3089, Edward Lasota  2837 i Franciszek Świtała 
2344. Trzecia kolejka,  zostanie rozegrana podobnie 
jak II liga w dniu  6 kwietnia  w Tarnowie Opolskim.

Sekcyjne mistrzostwa

Prawie pewne utrzymanieIII liga tenisa stołowego

Franciszek Świtała

Kolejny  mecz w I lidze piłki ręcznej mężczyzn to 
spotkanie z drużyną AZS Biała Podlaska. Drużyna 
spotkanie rozgrywała we własnej hali i była 
faworytem. W I rundzie drużyna ASPR uległa na 
wyjeździe 24:30 i wypadało się zrewanżować. Nasza 
drużyna strzeliła taką samą ilość bramek co AZS w             
I rundzie. Goście strzelili ich jednak o jedną więcej i 
wywieźli z Zawadzkiego komplet punktów. Brakowało 
tylko jednego punktu. W ostatnich sekundach meczu 
nasza drużyna nie wykorzystała jednak rzutu 
karnego. Był to jeden z meczy, o którym trzeba 
szybko zapomnieć. Czyżby rozpoczęła się seria 
porażek. Następny mecz to wyjazdowe spotkanie z 
zawsze groźną u siebie drużyną AZS Katowice. Dla 
gospodarzy było to spotkanie, które w razie 
zwycięstwa dawało jeszcze szansę na utrzymanie. W 
drużynie ASPR zabrakło kontuzjowanych Adama 
Skrabanię oraz Łukasza Morzyka. Bardzo dobrze 
zagrał w bramce Paweł Wasilewicz, a skutecznością 
popisał się Paweł Swat strzelec 9 bramek. ASPR cały 
czas kontrolował wynik spotkania i pomimo 
dekoncentracji w końcówce spotkania oraz kilku 
niezrozumiałych werdyktów sędziowskich utrzymali 
do końca pozytywny wynik wygrywając 34:33. 
Aktualna zdobycz punktowa teoretycznie zapewnia 
już utrzymanie. Kolejne mecze będą rozgrywane bez 
presji na końcowy wynik. Celem drużyny winno być 
utrzymanie zajmowanej aktualnie 4 pozycji w tabeli. 
Najbliższe spotkanie odbędzie się w terminie, kiedy 
będzie drukowany aktualny numer Krajobrazów. 
Przeciwnikiem będzie drużyna rezerw Vive Kielce w 
której grają nasi byli zawodnicy ASPR Krzysztof 
Kubillas i Łukasz Pawlak.

Tabela po 16 kolejkach przedstawia się następująco:

1. Stal Mielec
2. POWEN Zabrze
3. Gwardia Opole
4. ASPR UNIMOT Zawadzkie
5. MTS Chrzanów
6. Vive II Kielce
7. Viret Zawiercie
8. Żagiew Dzierżoniów
9. AZS Biała Podlaska
10. AZS Radom
11. Wisła Sandomierz
12. AZS Katowice

16
16
16
16
16
16
16
16
16
16
16
16

29
28
23
19
16
15
12
12
11
11
10
6

543:443
490:377
463:395
497:480
510:505
442:441
439:460
468:494
454:495
420:476
419:510
495:562

Drużyna mężczyzn grająca w III lidze w ostatnim 
okresie specjalizuje się w wynikach 8:6. W takim 
stosunku przegrali na wyjeździe z LUKS Nowogames 
Nysa. W meczu tym punktowali: Rafał Ptok 3, Dawid 
Smela 2 i Michał Dropała 1.Następne spotkanie tym 
razem we własnej hali zakończyło się zwycięstwem 
8:6. Zwycięskie punkty zdobyli: Rafał Ptok i Dawid 
Smela po 2,5, Marcin Czaja 2 oraz Michał Dropała 
1.Tabela po 14 kolejkach przedstawia się 
następująco:

1. TS Odra Kędzierzyn Koźle
2. KS Lellek Sławice
3. LUKS Nowogames Nysa
4. LZS Zakrzów

14
14
14
14

28
24
22
19

112:19
105:56
100:65
95:70

Mistrzostwa Polski
W Białymstoku odbyły się Mistrzostwa Polski 

seniorów w tenisie stołowym. KTS MOKSiR 
Zawadzkie reprezentowały nas Kamila Borkowska i 
Anna Świtała. W grach pojedynczych przegrały swoje 
pojedynki w pierwszej rundzie i odpadły z dalszej 
rywalizacji. Lepiej wypadły w grze podwójnej. W I 
rundzie pokonały debel Długołęcka/Wosik 3:1, by w II 
rundzie po bardzo wyrównanym pojedynku ulec 
parze Szczerkowska/Kusińska  1:3 (w 4 secie10:12).

Piłka ręczna Hala MOKSiR Zawadzkie I liga mężczyzn
12.04.2008 godz. 18.00 
ASPR Unimot Zawadzkie  -  MOSiR Zabrze
26.04.2008 godz. 18.00 
ASPR Unimot Zawadzkie  -  AZS Radom
Piłka nożna Stadion MOKSiR Kl. B seniorów
05.04.2008 godz. 15.00 
Stal Zawadzkie  - LZS Rozmierka
19.04.2008 godz. 15.00 
Stal Zawadzkie  -  Źródło Krośnica
03.05.2008 godz. 15.00 
Stal Zawadzkie  -  LZS Poręba
Piłka nożna Stadion MOKSiR II liga juniorów
06.04.2008 godz. 11.00 
Stal Zawadzkie  -  LKS Kotórz Mały
20.04.2008 godz. 11.00 
Stal Zawadzkie  -  Skalnik Tarnów
04.05.2008 godz. 11.00 
Stal Zawadzkie  -  MKS Gogolin
Piłka nożna Stadion MOKSiR Kl.B juniorów
12.04.2008 godz. 11.00 
Stal II Zawadzkie  -  LZS Raszowa
26.04.2008 godz. 11.00
 Stal II Zawadzkie  -  LZS Dziewkowice
Piłka nożna boisko LZS Kielcza - trampkarze
05.04.2008 godz. 11.00 
LZS Kielcza  -  Rzemiosło Dziewkowice
19.04.2008 godz. 11.00 
LZS Kielcza  -  Adamietz Kadłub
01.05.2008 godz. 11.00 
LZS Kielcza  -  Unia Kolonowskie
Piłka nożna boisko LZS Kielcza  kL.A juniorzy
06.04.2008 godz. 11.00 
LZS Kielcza  - Unia Kolonowskie
20.04.2008 godz. 11.00
 LZS Kielcza  -  LZS Izbicko
04.05.2008 godz. 11.00 
LZS Kielcza  -  LZS Olszowa
Skat Sala Domu Kultury
Każdy czwartek godz. 17.30 Mistrzostwa Sekcji 
Tenis Stołowy III liga mężczyzn
11.04.2008 godz. 18.00 
KTS MOKSiR Zawadzkie - LUKS MGOKSiR Korfantów II
18.04.2008 godz. 18.00 
KTS MOKSiR Zawadzkie  - LZS Kujakowice

Piłka nożna
Zmiana warty

Jak informowaliśmy w poprzednim numerze 
pragniemy przekazać kilka informacji  o bieżących 
planach Klubu Piłkarskiego Stal Zawadzkie. Zmiana 
warty nastąpiła w przerwie sezonu 2007/2008 więc 
sprawy sportowe muszą przebiegać zgodnie z 
terminarzami na ten sezon. Trzeba na samym 
początku „posprzątać” po starych władzach. Ważnym 
problemem do rozwiązania jest współpraca z 
gospodarzem obiektu, którym jest MOKSiR 

Zawadzkie. Urząd Miejski w tym temacie proponuje 
inne rozwiązanie. O szczegółach poinformujemy 
wszystkich zainteresowanych z chwilą podjęcia 
konkretnego działania.  Jak informowaliśmy nowe 
władze składają się w większości ze starych 
działaczy, młodych bardzo trudno zachęcić do 
społecznej działalności. Nowy Zarząd w składzie 
Teodor Cembolista, Stefan Zych i Marian Jendrysik 
(na zdjęciu) w tej kwestii pragnie zachęcić i 
zainteresować przede wszystkim rodziców 
najmłodszych adeptów piłkarskich. Warunki do 
uprawiania tej dyscypliny w Zawadzkiem są bardzo 
dobre. Warunki socjalne z chwilą oddania nowego 
budynku uległy znacznej poprawie. W szkoleniu jest 
mała luka. W rozgrywkach nie biorą udział 
trampkarze, którzy zawsze znajdowali się w czołówce 
podokręgu strzeleckiego. Aktualnie najmłodszą 
formacją jest szkółka piłkarska, którą prowadzi 

Seniorzy przed sezonem
Drużyna seniorów prowadzona przez Andrzeja 
Migułę pracowicie przygotowuje się do sezonu. 
Przebywali na tygodniowym zgrupowaniu w 
Pokrzywnej. To, że doszło do tego zgrupowania stało 
się za przyczyną samych zawodników, którzy dzięki 

zorganizowaniu rozgrywek ligi szóstek pozostałe 
środki z tej imprezy postanowili zagospodarować 
na zorganizowanie obozu. Rozegrali na obozie 
kilka sparingów. Jeden z nich odbył się w czeskich 
Mikulowicach. Na sztucznej trawie ulegli 1:2 dużo 
wyżej notowanej drużynie Unii Kolonowskie. 
P o z o s t a ł e  s p o t k a n i a  z a k o ń c z y ł y  s i ę  
zwycięstwami. Z Sudetami Moszczanką wygrali 
3:0 i 5:2. Pokonali wysoko rezerwy Swornicy 
Czarnowąsy 7:0. Już po obozie zremisowali z 
Budowlanymi Strzelce Op. 1:1. Kadra drużyny jest 
bardzo młoda. Najstarszy zawodnik liczy sobie 
dopiero 22 lata. Większość to jeszcze juniorzy. W 
tym właśnie Zarząd widzi nadzieję na przyszłość. 
W rozgrywkach biorą udział dwie drużyny 
juniorów. W II lidze pierwszy zespół radzi sobie 
nienajgorzej zajmując po I rundzie 3 miejsce. 
Również w klasie B spisują się dobrze. Juniorzy są 
pod opieką doświadczonego szkoleniowca jakim 

napewno jest Robert Gwóźdź. 

Drużyny w kl. C rozgrywki rozpoczynają dopiero w III 
dekadzie kwietnia. Jednak już teraz lider poważnie 
myśli o rozgrywkach II rundy. Rozegrał dwa mecze 
kontrolne wygrywając z LZS Świbie 4:2 oraz 
remisując z LZS Potempa 4:4. Sezon rozpoczną 
23.04.2008 r. o godz. 17. meczem w Pucharze Polski. 
Przeciwnikiem będzie LZS Poręba a w przypadku 
zwycięstwa kolejne spotkanie ze zwycięzcą meczu 
LZS Dziewkowice  LZS Grodzisko. Pierwsze mecze 
mistrzowskie rozegrają na wyjeździe 27.04 z Orłem 
Mokre Łany a 04.05. z Zielonymi Spórok. Wcześniej 
bo już 29.03. swoje rozgrywki rozpoczną trampkarze 
wyjazdowym meczem  z Piastem Nowa Wieś. Dzień 
później pierwsze spotkanie również na wyjeździe 
rozegrają w kl. A juniorzy z Adamietzem Kadłub

Przed sezonem w LZS Kielcza

Grzegorz Meinhardt. Zarząd zaprasza wszystkich 
chętnych w wieku od 9 lat na zajęcia aktualnie 
jeszcze do hali sportowej a później na stadion. 
Rozważa się zgłoszenie w nowym sezonie 

5 LZS Kujakowice
6. KTS MOKSiR Zawadzkie
7. LZS Racławiczki
8  LUKS MGOKSiR Korfantów I
9. LZS Victoria Chróścice
10. LUKS MGOKSiR Korfantów II

14
14
14
14
14
14

15
14
7
7
3
1

82:74
88:88
70:96
54:100
33:109
38:111
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Konkurs plastyczny na wykonanie świątecznej kartki wielkanocnej spotkał się z dużym zainteresowaniem. Uczestniczyło w nim kilkadziesiąt osób. Komisja 
zwracała uwagę na pomysłowość w przedstawianiu pięknych tradycji i obrzędów związanych z obchodami Świąt Wielkanocnych, technikę, estetykę 
wykonania prac. Wszystkim gratulujemy osiągnięcia wysokiego poziomu artystycznego nadesłanych prac. Nagroda główna przyznana została Justynie 
Kucharczyk. Przyznano również wyróżnienia, które otrzymali: Sandra Rossa, Natalia Drozd, Magdalena Rudzik, Paulina Ochwat.


